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Sekretær – Kim Hermansen 

Agervænget 6 – 4293 Dianalund  

2033 5484 

E-mail: sekretær.dur@gmail.com 

Referat bestyrelsesmøde i Dianalund Udviklingsråd DUR 

tirsdag den 22. maj 2018 kl. 18.00 til 21.00 

Lokale 3, Borgerhuset  

 
Deltagere: Paw, Henriette, Kim, Arne, Henrik, Jacob K , Charlotte og Bente fra bestyrelsen 

Ditte og Tina fra B&U; Kjeld fra Flagalle’en; Michael fra Motions-og Fitnessgruppen og Louise fra 

Grundlovsfestudvalget 

 

Afbud: Hundeskovsgruppen og Jan 

 

Godkendelse af dagsorden 

 

34/2018:  
Beslutning: Godkendt 

Godkendelse af referat fra 21.02.18 

 

35/2018:  
Beslutning: Godkendt 

 

Status på grupper og Helhedsplanen 

 

36/2018: 

 

Motions-og Fitnessgruppen har nu haft to indvielser af henholdsvis ”Den lille omvej” og 

SAMMpladsen. Det var to gode indvielser med gode taler og positive tilkendegivelser. Det ser ud 

til, at flere bruger pladsen. Man vil forsøge at få skolen til at bruge især SAMMpladsen aktivt. En 

ide er, at lærerne kan få instruktion i banen 1. uge efter ferien og så bruge dette som et socialt 

arrangement. Jacob K vil bringe det videre. 

Der kan også laves et tilbud til håndbold og fodboldtrænere med Birthe fra Sundhed-og Livsmod. 

Med hensyn til motionsstier afhænger det af, hvordan regnskabet ser ud når alt er gjort op. Man vil 

evt. søge penge til dette… 

 

Kunstgræsgruppen:  

Flisesti er nu ved at være etableret. Måltavlen mangler fortsat… 

 

På Banen: 

Aktivitetsområdet ved Borgerhuset er et meget spændende projekt – der blev vist billeder af 

området. Der mangler fortsat lidt penge før man kan sætte etableringen i gang. Byens borgere og 

erhvervsfolk har været utroligt gavmilde med hjælp til dette projekt. Man håber på snart at kunne gå 

i gang… 

Man afventer lige et ok med byggetilladelse for scenebyggeriet. 
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Byfornyelsesgruppen: 

Her har Henrik overtaget førertrøjen efter Jan.  

 

Borgerhus Etape 1 er faktisk klar til at blive sat i gang. Omfatter den sydlige og østlige side af 

Borgerhuset samt ny gate til biblioteket. Etape 2 omfattende den nordlige side af Borgerhuset og nyt 

belægningsfelt på Sømosevej er også beskrevet nu.  

 

Byrådet har frigivet bevillingen til gennemførelsen af Borgerhus Etape 1. Her skal en revideret og 
tilpasset tidsplan på plads, inden vi i samspil med Sorø Kommune kan gå videre med udbud af 
opgaven. Gennemførelse af udendørsdel i efteråret – af hensyn til træplantning. Møde med 
kommunen og vores rådgiver på opgaven afholdes primo juni. 
 

Med henblik på medfinansiering af Etape 2 har gruppen tilmeldt sig Fonde.dk. Det blev drøftet 

omkring bordet, om man skal søge til dele eller hele projektet, ud fra den erfaring de andre grupper 

har. Man kan sagtens søge til dele eller det hele – man skal dog bare være helt klar i mælet i 

Fondsansøgningen. 

Der skal også huskes at søge til Gave/momsafgiften på de 17%. 

 

 

Hundeskovsgruppen:  

Henriette har ikke hørt fra dem – hun vil kontakte Jørgen. 

 

Flagalle’ gruppen: 

Stængerne er blevet malet og der er nyindkøbt stænger.  

 

Flagallé: Der har 16. maj været afholdt et positivt møde mellem repræsentanter for DURs 

bestyrelse (Kim, Henrik) og gruppen. Følgende er fastslået/aftalt: 

 

Flagalléen har status som gruppe i DUR-regi på linje med grupperne for øvrige besluttede 

aktivitetsområder. 

 

Økonomi, gældende fra og med 2019: 

Kr. 17.500   Fast vederlag for opsætning/nedtagning 

Kr. 3.500    Fast tilskud til vedligehold 

Ca. kr. 3.000    Oprensning af flaghuller (afregnes efter 

faktura) 

Ca. kr. 3.000   Årlig sammenkomst (baseret på ”kuvertpris”) 

 

Øvrige vilkår: 
• Der oprettes en særskilt underkonto i DUR for håndtering af økonomien i Flagalléen. 

• Fast vederlag for opsætning/nedtagning (kr. 17.500) og fast tilskud til vedligehold (kr. 3.500) 
udbetales til Flagalléen ved årets begyndelse. 

• Det faste tilskud til vedligehold skal holdes separat og må kun bruges til vedligeholdelse. Eventuelle 
overskydende beløb kan overføres fra år til år, hvis det årlige tilskud ikke bruges op. Herfor 
aflægges der regnskab. 

• Oprensning af flaghuller betales efter regning. 
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• Tilskud til Årlig sammenkomst baseres på ”kuvertpris” som ved DUR’s nytårskur. Udbetales, når 
Årlig sammenkomst er afholdt, formentlig i efteråret, på basis af meddelelse fra Flagalléen om 
deltagertal. 

• Flagalléen kan fortsat i begrænset omfang udleje flag og flagstænger. Indtægten føres på 
ovennævnte nyoprettede underkonto. 

 

Dette blev godkendt af bestyrelsen, jf. pkt. 46/2018. 

 

 

Bosætningsgruppen:  

Her er det lykkes at få flere nye med i gruppen både nogle som har boet her i 15 år og nytilflyttere. 

Anne Højvig står i spidsen. Man er i gang med at afklare, hvordan man bedst kan markedsføre 

Dianalund – hvad virker, hvad halter? 

 

Beslutning: 

 

Grundlovsdag ”Fest 2018 uge 23” 

 

37/2018: 

Toppolitikerne kommer ikke i år – man holder sig til Borgmester og Regionsformand. 

Der sælges morgenbrød fra bageren. Henrik Slagter griller. Mange foreninger er inviteret og 

kommer. Der vil som tidligere år være telt og forlystelser for børnene på pladsen. Borde og scene 

lånes af Torvet 

Alle inviteres til at gøre reklame for de projekter man har gang i. Alle tegninger mm. kan vises frem 

og fortælles om. 

Alle er enige om at støtte op om denne dag. Det pointeres, at det er vigtigt at holde festen selvom 

den måske ikke når de samme højder som de foregående år. 

Byens Blad er fremskudt så Grundlovsfesten kan nå at få omtale. 

Der må gerne tænkes Knald eller Fald spørgsmål til politikerne – disse sendes til Jacob K? 

 

Medlemshvervning: 

Vi snakker tilmelding af nye medlemmer ved Grundlovsfesten – her tilvejebringes Ipads, så folk 

kan melde sig til med det samme. Der reklameres for Dianalund.dk. 

Medlemslisten skal vi have af Jacob T.  

Der spørges til DUR T-shirt – ingen ved hvor de er – Henriette spørger Jørgen Mogensen. 

 

Beslutning: 

 

Folder om DUR 
 

38/2018:  

Jacob T har lavet et forslag – Henriette sender den rundt til alle. Der kan kommenteres og laves 

rettelser. 

 

Beslutning: Der printes 200 stk. til Grundlovsfesten og evt. også til Børne Sankt Hans (500 i alt). 

Der laves A3 plakater til ophængning. 
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Økonomi status 

 

39/2018: 

Økonomien er fortsat ok 

Der tales forsikring. Henrik og Kim får policen af Jan og kigger den kritisk igennem og kontakter 

Tryg. 

Budget tages op på augustmødet. Vi aftaler, at vi gerne vil have budgetopfølgning med grupperne 

fremover. 

Faktura skal foreligge som bilag ved alt. 

 

Beslutning: 

 

Kontakt betjent afdeling og Tryghedsambassadører.  

 

40/2018 

Torben Christensen – Borgernært politi i Sorø Kommune  

Tryghedsambassadører er et nyt begreb, hvor man udpeger strategiske personer, som har fingeren 

på pulsen og har viden om hvad der sker i Dianalund. Det er ikke stikkere, men folk som man kan 

henvende sig til med sin eventuelle utryghed. Charlotte er en mulig repræsentant, da hun ved hvad 

der rører sig på Torvet. Forskellige navne er i spil bl.a. i DIF – disse vil man kontakte. 

 

Beslutning: 
 

Helhedsplan status 

 

41/2018 

Vi mangler et overblik over den økonomiske status for Helhedsplanen. Søren Borup orienteres for 

en aftale om, at der fremover til vore bestyrelsesmøder skal foreligge en opdateret status. Henriette 

kontakter Søren Borup.  

Med hensyn til kommunikationsmidler er der et spændende projekt i støbeskeen i forhold til 

Bosætning… 

 

Beslutning: DUR støtter gerne op om initiativer, i den forbindelse, hvis der er interesse for at danne 

en gruppe. 

Bestyrelsen i DUR kan ikke forventes at drive gruppen.  

 

Annoncering på Dianalund.dk 

 

42/2018 

Man kan som erhvervsdrivende annoncere i Dianalund.dk, hvos det har relevans for byen. Dog kan 

kun E-Dur medlemmer i 4293 være med i det lokale register for erhverv i byen. 

Når kontrakten skal genforhandles så vil det være naturligt, at der er et E-Dur medlem med. 

Genforhandling drøftes på august mødet. 

 

Beslutning: 
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Fælles lokalrådsmøder 

 

43/2018 

 

Den 18.6. ved næste bestyrelsesmøde aftaler vi nærmere hvordan vi forholder os til bl.a. 

Lokalrådsmidler. 

 

Beslutning: 

 

Nyt fra formand 

 

44/2018: 

 

Persondataloven – info: 

 

Beslutning: Jacob T laver et skriv på hjemmesiden, samt et dokument til internet brug. 

 

Møderefarater/lokalebookninger 

 

45/2018: 

 

Beslutning: 

Det punkt udskydes til næste møde. 

 

Flagalle 

 

46/2018: 

 

Se ovenfor under pkt. 36/2018. 

 

Beslutning: 

 

EVT 

 

47/2018: 

 

Bestyrelsens sammensætning fremover. Jan Månson træder ud af bestyrelsen på grund af et øget 

arbejdspres. Suppleant Arne Pedersen træder ind på Jan’s plads som borgervalgt. 

En ny suppleant bør findes. 

 

 


